

## 新生命栽培課程 (8) 有效的祈禱

賽 Isa 59:1-2	<p>耶和華的膀臂並非縮短不能拯救，耳朵並非發沉不能聽見。但你們的罪孽使你們與神隔絕，你們的罪惡使他掩面不聽你們。</p> <p>See, the Lord's hand is not too short to save, nor his ear too dull to hear. Rather, your iniquities have been barriers between you and your God, and your sins have hidden his face from you so that he does not hear.</p>
太 Mat 7:9-11	<p>你們中間誰有兒子求餅，反給他石頭呢。求魚反給他蛇呢。你們雖然不好，尚且知道拿好東西給兒女，何況你們在天上的父，豈不更把好東西給求他的人麼。</p> <p>Is there anyone among you who, if your child asks for bread, will give a stone? Or if the child asks for a fish, will give a snake? If you then, who are evil, know how to give good gifts to your children, how much more will your Father in heaven give good things to those who ask him!</p>
約 Joh 15: 7	<p>你們若常在我裡面，我的話也常在你們裡面，凡你們所願意的，祈求就給你們成就。</p> <p>If you abide in me, and my words abide in you, ask for whatever you wish, and it will be done for you.</p>
腓 Phil 4:6-7	<p>應當一無掛慮，只要凡事藉著禱告、祈求、和感謝，將你們所要的告訴神。神所賜出人意外的平安，必在基督耶穌裡保守你們的心懷意念。</p> <p>Do not worry about anything, but in everything by prayer and supplication with thanksgiving let your requests be made known to God. And the peace of God, which surpasses all understanding, will guard your hearts and your minds in Christ Jesus.</p>
雅 Jam 1:6-7	<p>只要憑著信心求，一點不疑惑。因為那疑惑的人，就像海中的波浪被風吹動翻騰。這樣的人不要想從主那裡得甚麼。</p> <p>But ask in faith, never doubting, for the one who doubts is like a wave of the sea, driven and tossed by the wind; for the doubter, being double-minded and unstable in every way, must not expect to receive anything from the Lord.</p>
雅 Jam 4:2-3	<p>你們貪戀，還是得不著。你們殺害嫉妒，又鬥毆爭戰，也不能得。你們得不著是因為你們不求。你們求也得不著，是因為你們妄求，要浪費在你們的宴樂中。</p> <p>You want something and do not have it; so you commit murder. And you covet something and cannot obtain it; so you engage in disputes and conflicts. You do not have, because you do not ask. You ask and do not receive, because you ask wrongly, in order to spend what you get on your pleasures.</p>
約壹 1Joh 5:14	<p>我們若照他的旨意求甚麼，他就聽我們，這是我們向他所存坦然無懼的心。</p> <p>And this is the boldness we have in him, that if we ask anything according to his will, he hears us.</p>

## (8) 有效的祈禱

1. 請溫習 **腓 4:6-7**。你有恆常禱告嗎？ 有否經驗神賜你內心的平安，或是答允你所祈求的？

---

---

2. 請讀 **太 7:9-11**，神賜給祂的兒女是那一類的禮物？ 如果神知道你向祂所求的東西是對你不好的（例如求「蛇」），你想愛你的神會否如你所求而行？

---

---

3. 有時神不答允我們所祈求的事，可能的原因如下：

**賽 59:1-2** \_\_\_\_\_

**雅 1:6-7** \_\_\_\_\_

**雅 4:2-3** \_\_\_\_\_

4. 從 **約 15:7**；**約壹 5:14** 歸納出那些因素會使你的祈求有效：

---

---

5. 你的祈禱是否常常都符合聖經的原則？ 那些地方要改進？

---

---